
 
Arviointikertomus vuodelle 2023 
 
Kunnanhallitus 05.11.2024 § 224  
  
 
 

Kunnanhallitus on pyytänyt 19.8.2024 §:ssä 165 lautakuntia 
käsittelemään arviointikertomuksen osaltaan kokouksessaan ja 
toimittamaan kommentit/vastaukset kunnanhallitukselle. Vastaukset 
annetaan tiedoksi valtuustolle. 
 
Kehitys- ja elinvoimalautakunta 30.10.2024 § 61 
 
Tarkastuslautakunta ei esittänyt Kehitys- ja elinvoimalautakunnalle  
kysymyksiä, vaan totesi seuraavaa: Talousarviossa kehitys- ja 
elinvoimalautakunnalle asetetut toiminnalliset atvoitteet toteutuivat 
pääosin ja talousarvio toteutui suunniteltua parempana. 
Tarkastuslautakunta kiinnitti huomiota joukkoliikenteen positiiviseen 
kehitykseen. Joukkoliikenteen käyttö on lisääntynyt vuonna 2023 14 
% edellisestä vuodesta. 
 
Tarkastuslautakunta pitää tärkeänä, että ruokahävikin seurantaa ja 
tiedottamista jatketaan. Ylijäämäruokaa on myyty sekä 
henkilökunnalle, että ukrainalaisille tilapäisen suojelun henkilöille. 
 
Kehitys- ja elinvoimalautakunta yhtyy tarkastuslautakunnan 
näkemyksiin kehitys- ja elinvoimalautakunnan toiminnan arvioinnista 
vuonna 2023. 
 
Sivistys- ja hyvinvointilautakunta 1.10.2024 § 102 
 
Varhaiskasvatusjohtajan vastaukset arviointikertomukseen: 
 
Lapsen kasvu ja tuki (Lakastu) ammatillinen työryhmä kokoontui 
aikaisemmin aktiivisesti, mutta viime vuoden aikana osallistuja 
määrä on hiipunut, eikä yhteistyötä eri kunnan toimijoiden kanssa 
ole voitu tehdä samaan tapaan kuin aikaisemmin. Kokouksia on 
pyritty järjestämään noin 6 kertaa vuoden aikana. 
Varhaiskasvatusjohtaja toimii koolle kutsujana. Koska osa 
kutsutuista toimijoista ei ole päässyt paikalle erinäisistä syistä niin 
yhteisten suunnitelmien tekeminen on ollut haastavaa. Yhteistyötä 
eri lasten ja nuorten kanssa toimijoiden kesken olisi tärkeää, että 
voisimme luoda yhteisiä toimintamalleja erilaisiin tilanteisiin. Sote-
muutos vaikutti paljon yhteistyön muuttumiseen. 
Tässä asiassa olisi siis kehitettävää edelleen. 

 
Päiväkodin pihan korjaus ei toteutunut 2023. Päiväkodin pihan 
korjaus toteutui kesän 2024 aikana. 
 
Sivistysjohtaja-rehtorin vastaukset arviointikertomukseen: 
 
Koulurakennuksen kunnostustoimet tehtiin supistetussa 
laajuudessa, mutta kiireisimmät rakennekohdat huomioiden. 



Koulurakennuksien kuntoon on jatkossakin kiinnitettävä huomiota ja 
pyrittävä jatkamaan niiden käytettävyyselinkaarta tarvittavin 
kunnostustoimin. Koulun piha-alue tullaan kunnostamaan syksyllä 
2024 kehitys- ja elinvoimalautakunnan hyväksymin suunnitelmin ja 
toimeksiannoin. 
 
Oppilaat vaativat enenevässä määrin erilaisia tukimuotoja ja niitä on 
otettu käyttöön tuen päätösten kautta. Koululla toimi vuonna 2023 
kolme erityisopetusryhmää ja VALO-luokka. Ukrainalaisoppilaiden 
integroiminen yleisopetukseen on edessä syksyllä 2024. 
 
Koulun taloudelliset- ja henkilöstöresurssit on pyritty sopeuttamaan 
oppilasmäärän muutosten vaatimusten mukaisesti.  
 
Talous asettaa jatkuvasti haasteita lakisääteisten tehtävien hoidolle 
ja asianmukaiselle järjestämiselle sekä laadullisesti että 
taloudellisesti kestävällä tavalla. 
 
Seudullinen yhteistyö on ollut aiempaa musiikkiopisto- ja 
kansalaisopistotoimintaa sekä Lukuhanke-toimintaa. Näiden osalta 
on tarpeen vielä lisätä näkyvyyttä ja tuoda tuloksia esille. 
 
Kirjaston, kulttuuri- ja vapaa-aikatoimen osalta voidaan todeta 
kirjaston palveluvalikon laajentuminen myös postipalvelujen puolelle 
syksyllä 2023 sekä liikuntakoordinaattorin ja etsivän nuorisotyön 
merkittävä vaikuttavuus Lumijoen tasolla vuoden 2023 aikana. 
 
Digiopastusta on annettu asiakaskohtaisesti aina tarvittaessa ilman 
keskitettyä tapahtumaa. Kirjaston henkilöstöresurssit eivät ole 
sallineet laajempaa toimintaa digiopastuksen suhteen.  
Lukuhankkeen merkeissä pyrittiin lisäämään oppivelvollisten 
lukuharrastusta ja osa oppilaista vieraili opettajien johdolla 
kirjastossa tutustumassa kirjaston palveluihin. Kirjavinkkausta ei 
järjestetty vuonna 2023. 
 
Kirjaston rooli Lumijoen yhteisöllisyyden ylläpitäjänä ja kehittäjänä 
tunnustetaan laajasti. Jatkossa on syytä kehittää myös tätä osa-
aluetta koko kunnan hyväksi ja kuntalaisten hyvinvointia edistäen. 
 
Lisäksi pohdittiin käyttökelpoisten toimintaa kuvaavien mittareiden ja 
tunnuslukujen käyttämistä ja kehittämistä sivistys- ja 
hyvinvointilautakunnan vastuualueen osalta. 
 
 
Yleishallinto/kunnanhallitus:  
 
Yleishallinnolle esitetty kysymys koski kuntastrategian arvioinnin 
toteutumista luottamuselimissä. Toimielimet laativat talousarvioon 
strategian tavoitteiden mukaiset toteutettavat toimenpiteet 
toimintavuodelle ja tilinpäätöksessä arvioidaan em. toimenpiteiden 
totetutuminen. Strategian tavoitteiden asettamisessa ja toteutumisen 
arvioinnissa mm. mittareiden kautta voitaisiin käydä 
arviointikeskusteluja jo talousarviovuoden aikana. 

 



 
Esittelijä Kunnanjohtaja Karsi-Ruokolainen Paula 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee toimielimien vastaukset tiedoksi ja antaa 

ne tiedoksi valtuustolle. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kunnanvaltuusto 11.11.2024 § 41    
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Esittelijä Kunnanhallitus 

 
Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 


